
NÃºmero 55: Divendres, 13 de Maig de 2011

Biel Barceló: “l’única garantia perquè no governi el PP és que la
nostra coalició tengui uns bons resultats; votar en blanc és votar
al PP”
 

El candidat de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa a la Presidència del Govern, Biel Barceló, ha culminat aquest dilluns
vespre l’acte central de campanya de PSM-IniciativaVerds-Entesa amb un discurs engrescador i optimista de cara a les
properes eleccions municipals, insulars i autonòmiques del dia 22 de maig.

“No ha de quedar cap poble, cap barriada, cap amic ni cap conegut sense conèixer la nostra proposta i sense la nostra
alfabeguera. Hem d’omplir Mallorca i les Illes Balears de la bona olor de l’alfabeguera, de tot allò bo que transmet. Dia 22
de maig, les urnes han de fer olor d’alfabeguera”.

Barceló va marcar les principals prioritats per a la coalició en aquests temps de crisi: “en educació, farem que sigui l’eix
prioritari de l’acció de Govern. És necessari un Govern amb sensibilitat social. Continuarem defensant el medi ambient,
ampliarem la xarxa de tren i farem un tramvia a la badia de Palma. El  transport públic és l’aposta dels països europeus i
moderns. I aprovarem una llei de canvi climàtic per impulsar les energies renovables”.

El candidat de la coalició nacionalista i ecosocialista va insistir, també, en corregir la injustícia en el finançament autonòmic:
“tenim el dèficit fiscal més alt de tot l’Estat i de tota la Unió Europea. A Madrid només ens volen per pagar imposts. Ja està
bé. Ja n’hi ha prou!”.

L’ocupació també és un dels eixos de la campanya de la coalició i en aquest sentit Biel va assegurar que se centraran tots els
esforços possibles per impulsar una economia basada en les idees, la imaginació i el coneixement. “Aquí no volem ni
l’economia dels especuladors, ni la basada en el ciment ni els camps de golf. Això és el passat. El present i el futur van per
un altre camí”.
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La candidata al Parlament, Fina Santiago, va defensar aferrissadament els serveis públics, com ara els serveis socials i
sanitaris, front als atacs de la dreta. I va afirmar que “la transparència i l’honestedat formen part del nostre ADN”.

Per la seva part, els candidats nacionalistes i ecosocialistes al Consell de Mallorca, Joan Font i Magdalena Palou, varen fer
èmfasi en la vocació municipalista de la coalició i en la necessitat de millorar el funcionament del Consell perquè pugui servir
adequadament als ajuntaments de Mallorca.

Els candidats a l’Ajuntament de Palma, Antoni Verger i Marisol Fernández, que també varen intervenir, varen incidir en el
caràcter decisiu de la coalició PSM-IV-ExM: “estam a prop del tercer regidor a Cort. Si el treim, el PP no tindrà majoria
absoluta a Palma”, va dir Verger. I el portaveu de la coalició, Jaume Sansó, va afirmar que “aquesta és una coalició que
suma”, i va fer una crida entusiasta a la participació i a la mobilització de tots els simpatitzants per tal d’obtenir uns bons
resultats dia 22.

Glòria Franquet i Pep Suasi van ser els encarregats de conduir un acte que es va convertir en la primera cerimònia que
d’entrega dels premis “Alfabeguera d’Or”.

En aquest vídeo podeu comprovar tota l'emoció, intensistat i optimisme que es va respirar a l'Auditòrium de Palma.

Aquest vídeo, que es va projectar durant l'acte central i que ja circula per les xarxes, us farà recordar la cita del proper dia 22
de maig.

Tots els vídeos de campanya els podeu trobar a través del Youtube del PSM-EN i de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa.

A més, a continuació podeu llegir un extracte del discurs de Biel Barceló.
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Els candidats del PSM-IV-ExM celebren un "cara a cara" amb la
ciutadania
 

Els candidats de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa han organitzat avui un "cara a cara" amb la ciutadania, en el qual
Biel Barceló, Fina Santiago i Antoni Verger (candidats al Parlament i a l'Ajuntament de Palma) han contestat a les preguntes
que els han plantejat els ciutadans. L'acte s'ha celebrat davall el ficus centenari dels jardins de la Misericòrdia, a Palma, i hi
han participat un centenar de ciutadans, que havien estat convocat principalment a través de les xarxes socials (facebook,
twitter, etc).

Biel Barceló ha explicat que "davant el cara a cara descafeïnat, excloent i gens plural que els candidats Antich i Bauzá
protagonitzaran demà, nosaltres avui hem volgut fer el vertader cara a cara, que és donant la cara davant els ciutadans,
debatent directament amb ells, sense filtres i sense exclusions". Barceló ha explicat que l'acte és una demostració de l'aposta
de la coalició PSM-IV-ExM per la democràcia participativa i per la transparència.

Les preguntes dels ciutadans que han participat en l'acte han versat sobre temes molt diversos: escoletes d'infants, energies
nuclears, via connectora, preservació del patrimoni cultural i natural, preocupació per la situació econòmica i les solucions
per reactivar l'economia i crear ocupació, problemes de finançament, immigració, serveis socials, participació ciutadana,
entre d'altres.
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Biel Barceló: “s’ha de compensar l'alt cost de la insularitat amb
reduccions fiscals, declaració de serveis públic i gestió pròpia de
ports i aeroports”
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat avui les mesures que proposarà per compensar els alts costos que té la
insularitat i els problemes que s'hi deriven per a la nostra economia. El candidat de la coalició nacionalista i ecosocialista a la
Presidència del Govern, Biel Barceló, la candidata al Consell, Magdalena Palou, i el president d'Entesa, Biel Huguet, han
comparegut davant els mitjans davant la mar per demostrar la importància del transport marítim. A les Illes Balears el 95% de
la càrrega de mercaderies es fa per mar. I, segons ha explicat Biel Barceló (citant dades de la Cambra de Comerç), "el
transport marítim és un 35% més car que el terrestre: el cost de transportar mercaderies de Sevilla a Bilbao (862 Km) és de
0,67 €/Kg; mentre que el cost del transport entre Palma i Bilbao (932 Km) és de 0,97 €/Kg".

Barceló ha posat de manifest que això provoca, per exemple, que els productes importats són més cars aquí que a la
península: l'ordi és un 26% més car, i el paper per embalatge, un 15% més car. "L’alt cost del transport marítim resta
competitivitat a la nostra economia: els productes fabricats aquí són més cars a l’exterior i els productes que importam de
fora són també més cars. I les ajudes que rebem pel transport i per les mercaderies han resultat insuficients i ineficaces", ha
afirmat Barceló.

El candidat de PSM-IV-ExM ha explicat que les propostes de la coalició per combatre aquest cost d’insularitat són:

1) Declaració de Servei Públic Obligatori en el transport de passatgers entre les Illes Balears i entre les Illes Balears i
Barcelona, València i Madrid. Biel Barceló ha assegurat que "el 50% de subvenció al transport de passatgers no ha funcionat,
perquè s’acaben incrementant els preus".

2) Declaració de Servei Públic Obligatori del transport de mercaderies perilloses. Per exemple, per a productes com
l’oxigen pels hospitals o el clor, que tenen problemes d’abastiment perquè no hi ha cap vaixell específic que faci aquest
transport.

3) Fiscalitat reduïda pel transport de mercaderies i passatgers. Biel Barceló ha posat l'exemple de Malta, on s’aplica un
IVA reduït o fins i tot no s’aplica en alguns casos.

page 4 / 32

http://www.pensadiferent.cat
http://www.facebook.com/bielbarcelo
http://www.facebook.com/profile.php?id=1667657210
http://www.facebook.com/profile.php?id=1055847912


NÃºmero 55: Divendres, 13 de Maig de 2011

4) Reconeixement de la insularitat per part de la UE. Barceló ha explicat que el Govern espanyol ha defensat un
finançament especial de la UE per Canàries, Ceuta i Melilla per la seva situació de llunyania del continent europeu (per la
qual cosa reben un finançament extra de fons europeus ?Fons de Cohesió, Fons FEDER? per invertir en ports i aeroports).
"En canvi, les Illes Balears som l’únic arxipèlag de la UE que no rep cap tipus de compensació pels costos extra
d’insularitat", ha dit.

5) Gestió pròpia de ports i aeroports. El candidat econacionalista afirma que "el superàvit dels aeroports de Balears
s’haurien d’emprar per reduir les taxes d’ús dels aeroports, que ara són molt altes i estan sobretaxats", segons estudis de la 
Universitat de Barcelona.
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PSM-IV-ExM reclama el traspàs de les competències als Consells
i la reducció de l'estructura del Govern
 

El candidat de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa a la Presidència del Govern, Biel Barceló, ha exigit avui el traspàs de
les competències als Consells Insulars, en compliment del que estableix l'Estatut d'Autonomia, i la consegüent reducció de la
estructura del Govern amb l'objectiu d'evitar duplicitats.

"Ja no hi ha excuses. Apostam perquè la propera legislatura sigui la legislatura dels Consells, i no podem tolerar que hi hagi
departaments coincidents amb l'Executiu autonòmic", ha indicat Barceló, que ha reclamat per a Menorca la transferència de
les competències en matèria d'agricultura i de promoció turística.

El líder de la coalició PSM-IV-Exm s'ha reunit avui a Menorca amb els candidats del PSM-Més per Menorca al Parlament i
al Consell, Nel Martí i Maite Salord, respectivament, per mostrar el seu suport a la candidatura de la formació nacionalista.

Després de la trobada, Barceló ha comparegut davant els mitjans de comunicació per apostar per l'entrada de conselleres
menorquines en el pròxim equip de govern. "No n'hi ha prou que siguin menorquins, han de ser menorquines i defensar el pes
específic de l'illa", ha subratllat.

En aquest sentit, s'ha referit a la gestió realitzada pels menorquins Joana Barceló i Albert Moragues que, segons ha dit, "han
fet un bon treball com a consellers del Govern però no han aconseguit accelerar el traspàs de competències".

Per la seva banda, la candidata del PSM-Més per Menorca al Consell de Menorca, Maite Salord, ha matisat que la intenció de
la seva formació és "convertir la administració insular en el veritable òrgan d'autogovern".

Per això, s'ha mostrat d'acord amb Barceló sobre la necessitat que el Consell assumeixi les competències que li són pròpies i
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ha demanat també la reducció de l'estructura de l'Executiu balear. "Estam en un moment econòmic molt difícil i
l'administració autonòmica s'ha d'ajustar a aquesta situació", ha assegurat.
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PSM-IV-ExM proposarà una llei de no discriminació per motius
afectius sexuals
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat avui les propostes per avançar en matèria de drets civils i socials. La
candidata al Parlament i consellera d'Afers Socials, Fina Santiago, ha afirmat que "si el segle XIX es va avançar en drets
polítics, i el segle XX en drets laborals, sanitaris i educatius, el segle XXI ha de ser el segle dels avanços en drets civils i
socials: les illes Balears no es poden quedar enrere".

Llei de no discriminació LGTB

"PSM-InciativaVerds-Entesa volem aprovar una llei de no discriminació per motius afectius sexuals, per a la igualtat de totes
les persones homosexuals, lesbianes i transsexuals. La lluita d'aquestes persones és la lluita pels drets civils del segle XXI.
Volem que tots els drets socials, civils, polítics, laborals... que tenen les persones heterosexuals també els puguin tenir les
persones que tenen una sexualitat diferent a la majoria".

Aquesta llei ha de garantir la igualtat jurídica en tots els aspectes i incidir en el canvi d’actituds socials. La plena equiparació
dels matrimonis LGTB en drets socials i laborals inclourà, per exemple, que es reconeixerà el permís de paternitat en cas
d'adopció: "aquest dret no està reconegut a la legislació estatal, i nosaltres tenim la competència per poder-lo garantir". De
fet, ja estava inclòs a la llei d'igualtat, que el PP va impedir que s'aprovàs. Santiago ha explicat que la llei "no suposarà cap
cost addicional, sinó el reconeixement de drets". La candidata també ha avançat que es faran campanyes de sensibilització per
lluitar contra l'homofòbia, "especialment en el món juvenil i de l'educació, ja que hi ha infants i joves que encara tenen
actituds fòbiques envers aquest col·lectiu".

 

Renda Mínima d’Inserció

Des de PSM-IV-ExM també defensaran una Renda Mínima d'Inserció (RMI) per a totes aquelles persones i famílies que no
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tenen accés al mercat laboral. Al nostre país hi ha anualment unes 500  famílies que a diversos moments de l’any no tenen
garantits els mitjans mínims per a la subsistència. Actualment la RMI, de 425% per persona, està subjecta a les possibilitats
pressupostàries. "El nostre compromís és que a partir de 2013 la RMI serà un dret per a totes les famílies que no tenen cap
tipus d'ingrés", ha dit Santiago.

Cal recordar que les comunitats que tenen un concert de finançament (País Basc i Navarra), ja tenen des de fa anys aquesta
RMI per tots els ciutadans que la necessitin.

 

La santitat: un dret universal, no una mercaderia

Finalment, la candidata ecosocialista al Parlament ha fet una defensa contundent del dret a la sanitat: "davant les amenaces de
la dreta de convertir la salut en una mercaderia, nosaltres defensarem la salut pública per a tothom".

Santiago ha presentat aquestes propostes a la barriada del Jonquet, acompanyada per David Abril (IniciativaVerds) i Miquel
Àngel Mas (Entesa per Mallorca), mentre un artista plàstic completava un mural-graffitti amb referències als drets civils i
socials, amb l'eslògan electoral de la coalició PSM-IV-ExM: "Pensa diferent".
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Biel Barceló: "impulsarem els rodatges a Mallorca, perquè són
una font de riquesa i d'ocupació"
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat avui les propostes per donar suport a la indústria audiovisual i
cinematogràfica, i a la promoció de Mallorca i les Illes Balears com a escenari de produccions audiovisuals. Ho han fet
muntant un plató de cinema al barri d'es Jonquet, a Palma. El candidat a la Presidència del Govern, Biel Barceló, acompanyat
per la candidata al Parlament, Fina Santiago, i els candidats a Palma, Antoni Verger, Marisol Fernández i Ponç Vaquer, ha
recordat que "es Jonquet n'és un bon exemple: aquí mateix es va rodar una de les primeres pel·lícules que tenien Mallorca
com a escenari (Jack el Negro, l’any 1947, amb na Lola Flores)". Barceló ha posat de manifest que "Palma, Mallorca i les
Illes Balears tenen bons paisatges naturals i patrimonials, ben conservats, un clima benigne i bones comunicacions aèries.
Hem estat l’escenari de moltes produccions de cinema, com ara L’illa de l’holandès, Lucía y el sexo, El mar, etc, així com de
sèries de televisió i d’anuncis publicitaris".

 

Els candidats nacionalistes i ecosocialistes s'han compromès a impulsar els rodatges a Mallorca "perquè són una font de
creació d’ocupació. Directament, s’estima que cada pel·lícula rodada crea centenars de llocs de feina directes. A més, genera
ocupació indirecta perquè atreu més visitants i estimula el turisme. Per cada euro invertit se'n poden generar fins a 10 euros
de beneficis", ha afirmat Biel Barceló.

 

El candidat de PSM-IV-ExM afirma que dotarà de més suport institucional i més pressupost la Mallorca film commission,
com a mesura necessària per captar productores i empreses perquè venguin a rodar a les Illes Balears. També impulsarà la
implicació del Govern en la participació dels stands de les film commission de Mallorca, Menorca i Eivissa als festivals
internacionals de cinema.
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Així mateix, Biel Barceló es compromet a estudiar fórmules com ara incentius fiscals per a les empreses que vénen de fora a
fer rodatges al nostre territori, en aquells casos que facin coproduccions amb empreses de les Illes Balears. "Si per cada euro
que s'inverteix se'n recuperen 10, hi ha marge per aplicar reduccions fiscals d'entre un 5% i un 10%".

 

Nacionalistes i ecologistes també vetlaran perquè es compleixi la llei: "un 5% del pressupost d’IB3 ha d’anar destinat a
realitzar producció cinematogràfica amb productores independents de les Illes Balears, és a dir, que no tenguin cap lligam
amb un emissor (canal) de televisió".

 

Finalment, Barceló proposa incrementar l’oferta formativa pública que es requereix en aquesta indústria (ara, la major part
d’oferta és privada): "cal reforçar el LADAT (Unitat d’animació i tecnologies audiovisuals de la UIB), i s’ha d’incrementar
la presència de professorat que ve de l’estranger", ha dit.

 

Palma, ciutat de cinema

Per part seva, Antoni Verger ha explicat que la coalició PSM-IV-ExM a Palma proposa "dotar de forma important la Palma
Film Office". Veger també aposta per "facilitar des de l’Ajuntament de Palma la filmació de rodatges cinematogràfics a
productores estrangeres", i es compromet a "registrar totes les pel·lícules filmades a Palma perquè estiguin a l’abast de
qualsevol persona interessada". El candidat afirma que "Palma encara ha d'estructurar una oferta estable de la ciutat com a
plató per a filmar-hi pel·lícules, ja que aquest és un tipus de turisme cultural que deixa grans beneficis i prestigi a la ciutat que
acull els rodatges".
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Pla Integral per a la rehabilitació dels centres històrics dels
pobles i ciutats de les Illes Balears
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa ha presentat avui en roda de premsa la proposta d’impulsar un Pla Integral per a la
recuperació, rehabilitació i renovació dels centres històrics dels pobles i barris de ciutats de les illes perquè
contribueixi a impulsar la rehabilitació dins el sector de la construcció i a la vegada el turisme interior i a millorar la
qualitat de vida.

El president d’Entesa per Mallorca, Biel Huguet, ha explicat els objectius específics d’aquest pla junt amb la candidata al
Parlament de les Illes, Fina Santiago, i els candidats a l’Ajuntament de Palma, Antoni Verger i Marisol Fernández, davant
una mostra de degradació urbanística a la zona de El Terreno de Palma.

Aquest pla de xoc s’haurà de dur a terme a través de mesures concretes com la identificació dels béns, els espais públics i els
carrers de valor patrimonial per a la seva conservació i recuperació. En aquest sentit, a curt termini els beneficis d’aquest
pla afectarien directament sobre les petites empreses de construcció i industrials que són els qui formen la major
xarxa econòmica dels municipis. Però també afectaria positivament sobre la xarxa comercial local.

En conseqüència, es millorarien els pols d’atracció turística en èpoques de temporada baixa, fomentant l’augment i la
varietat de les activitats turístiques dels guies, els comerços de caire artesanal i de productes locals de qualitat, així com la
consolidació de llocs de feina.
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La coalició nacionalista i ecosocialista considera necessari impulsar aquest pla per tal de donar suport al sector de la
construcció, fomentant l’àmbit de la rehabilitació i creant valors de satisfacció social que reafirmin la identitat com a element
cohesionador. Això es faria mitjançant la planificació a mig i llarg termini, la redistribució de recursos i la Llei de
Barris del Govern i s’ajuntaria amb aportacions d’altres administracions com el Consell de Mallorca, l’1% cultural
del Govern Central i el Pla Urban de l’UE. Es calcula que entre totes les aportacions i tenint en compte els objectius,
aquest pla de xoc haurà d’estar dotat amb prop de 60 milions d’euros l’any. 

Propostes concretes:

Impulsar un Consorci, format per política territorial, comerç, patrimoni i turisme, i amb els distints agents implicats, que:

Elabori un      pla auster i assenyat amb actuacions pensades a mig i llarg termini i que      generin externalitats.
Aglutini i      coordini les distintes línees d’actuació existent fomentant la      redistribució dels recursos per millorar-ne
l’efectivitat i l’eficiència.
Gestioni      els recursos propis amb les línees estatals i europees per fer, amb una      actuació global, més ambicioses i
viables les actuacions.
Faciliti a      les empreses que participin en els projectes., mitjançant línees d’aval      del govern, el finançament
necessari.
Elabori un      manual de bones pràctiques i impulsar la formació especialitzada.

Per tal de reforçar aquest pla, la coalició considera imprescindible l’elaboració dels Catàlegs de Patrimoni Històric i
Arquitectònic Municipal per part dels ajuntaments. Es tracta d’una eina bàsica per marcar els objectius prioritaris en
l’actuació a cada municipi i que anirà acompanyat de la declaració de Conjunts Històrics i l’aprovació dels seus plans
especials.
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“Encara esperam que demanin perdó pels casos de corrupció i
que els que han robat tornin els doblers”
 

1. Cómo piensa combatir la crisis?Aumentará los impuestos?Mantendrá las deducciones autonómicas en materia de vivienda?

Hem d'apostar per donar suport als emprenedors, a la innovació i les  noves tecnologies. La construcció s'ha de
reorientar cap a la  rehabilitació i l'obra pública d'infraestructures socials, de transport  públic,... Hem de diversificar
l'economia apostant per sectors econòmics  que poden tenir un gran desenvolupament en el futur: industria 
audiovisual, industria cultural, economia social, energies renovables,  producció agroalimentària, turisme cultural,...
No plantejam augments d'imposts excepte casos a estudiar de rendes més  altes i fiscalitat ecològica. També plantejam
bonificacions fiscals en  alguns sectors econòmics a potenciar. Les deduccions en matèria d'habitatge s'han de
mantenir principalment en  casos com el de families nombroses, persones amb menys ingressos,...

 

2. Usted ha accedido al poder gracias a la ley electoral ¿qué le parece esta ley?¿cree que necesita ser reformada?

L'actual llei electoral respon a un sistema proporcional  representatiu vigent a diversos països europeus, enfront del
sistema  bipartidista anglosaxó. Pens que a pesar que la llei d'Hondt acaba  afavorint en el repartiment d'escons als
grans partits, es un sistema  plural i que permet la representació de les diverses opcions politiques.

 

3. ¿en qué se difernecia el antiguo Bloc del nuevo?

L'actual Bloc (PSM-IniciavitaVerds-Entesa) el formam formacions molt  més coherents entre sí, amb moltes més
possibilitats d'un bon resultat i  que està millor coordinat.

 

4. Que estudios tienes Biel?? Idiomas?? Eres funcionario??

Som llicenciat en dret, màster en direcció d'empreses i tenc cursos  de pràctica jurídica, així com d'especialització en
dret administratiu i  urbanístic. A més de català i castellà, tenc formació en francès i  anglés. Som lletrat de la direcció
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general de salut laboral de la CAIB (en  excedència actualment) i he estat tècnic jurídic en diversos  departaments del
Consell Insular.També he fet feina en el sector  turístic (aeroport i agència de viatges).

 

5. ¿si llenamos la isla de albahaca, desaparecerán los políticos chupasangres o solo los mosquitos?

L'alfabaguera té propietats màgiques i espanta efectivament els  moscarts i altres bitxos. Amb els polítics corruptes
recoman exercir el  vot per fer-los fora.

 

6. Si paralizan el segundo cinturón? Qué proponen a cambio?

El segon cinturó proposat pel PP té un gran impacte territorial. La  via connectora del PSOE té un traçat pactat, però
l'amplària i  dimensions son les d'una autopista. Per tant, proposam amb el mateix  traçat, canviar l'autopista per una
via convencional desdoblada amb uns  enllaços a son Ferriol, sa Indioteria i son Sardina menys impactants i 
consensuats amb els veïnats. en aquest sentit estam actualment  negociant.

 

7. He llegit que els seus  socis del PSOE no volen donar el fons de competitivitat a les illes  Balears. Entén la postura del
PSOE? Que hi pensa fer el seu partit al  respecte?

Aquests 240 milions si no arriben a les Balears ens compliquen molt  pressupostàriament. No podem consentir que el
govern de ZP no compleixi  els seus compromisos. El més trist es que els diputats al congres de  Diputats no hagin
votar a favor de que aquests doblers ens arribin. S'ha  de millorar el nostre finançemnt autonòmic.

 

8. Voldria conèixer les  seves propostas i objectius progamatics en temes d'inmigració i  integració dels nouvinguts. Moltes
gracies

 

Les polítiques d'integració s'han de potenciar i destinar-hi recursos  suficients. En aquests moments les aules no
disposen de prou recursos.  La integració s'ha de fer en la nostra llengua com a eina de cohesió  social.

 

9. Pactaría con el PP? y con Convergencia?

Amb el PP no pactarem. Es més, aquells que pensin que el PP no ha de  governar, tenen en la nostra coalició la
garantia millor per un govern  alternatiu. Convergència ha de demostrar que ha romput realment amb el  passat
d'UM i les polítiques clientelars. A l'hora dels pactes, el més  important es el programa i les polítiques que es
consensuïn:  progressistes, ecologistes i mallorquinistes. Sobre aquestes bases es  sobre les quals podrem parlar.

 

10. ¿Cree qu elas empresas públicas deben generar beneficios?

Hi ha empreses públiques que no tenen sentit, i per això s'han de  reduir. Per exemple, noltros aquesta legislatura hem
eliminat el  Consorci del CDEIB (el del Cola Cao). Per altra banda, no es l'objectiu  d'una empresa pública obtenir
beneficis, sinó que ha de ser donar  servei.
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11. Si ustedes han estado hasta ahora mismo en el gobierno ¿cómo puedo creerme que vayan a hacer algo distito?

Hi ha polítiques que han de continuar: les de transport públic, de  protecció territorial, polítiques socials (suport a la
dependència),...  les polítiques d'austeritat i de transparència,... contra la  corrupció,...

 

12. Sr Barceló, soy  murciano residente en las islas desde hace 3 años y no hablo catalán. Si  ustedes gobiernan ¿podré seguir
rabajando aquí?¿podrán mis hijos  estudiar castellano?

Nuestro sistema educativo garantiza que al final del ciclo educativo  sus hijos y los mios dominaran las dos lenguas
oficiales. En cuanto a si  podrá trabajar aquí, estoy seguro de que ya lo hace. Le animo a estimar  nuestra lengua y
nuestra cultura.

 

13. Un hombre un voto ¿es verdadera democaracia si no puedo votarme a mí mismo?

El sistema polític permet que vostè es presenti si vol, fins i tot si  no li agrada cap partit polític existent, crear el seu
propi partit.

 

14. Si gobiernan ¿tratarán de conseguir la independencia para las Islas?

Ja governam. En qualsevol cas defensam el màxim d'autogovern possible i el dret a decidir dels pobles.

 

15. solo 20% de energias  renovables hasta 2020? esto me parese mui poco!!! en alemania por  ejemplo hasta 2020 quieren
terminar con los energias nucleares! energias  renovables y una isla verde seran gran oportunidad para mallorca. ¿por  qué no
lo veen? saludos @didisurf

El 20% d'energies renovables es el que marca la Unió Europea com  objectiu pel 2020. Actualment a Balears estam en
el 1%, per tant haurem  de pitjar molt er aconseguir-ho. Estic d'acord en que una illa  d'energies renovables i no
contaminants ha de ser el futur.

 

16. ¿adelgazará las instituciones públicas?¿piensa reducir puestos de funcionario?

Hem d'evitar duplicitats govern-consells insulars, hem de llevar  empreses públiques que no tenen sentit, ... però a la
vegada necessitam  més metges, infermers, professors,....

 

17. Que et semblen les  enquestes que diuen que PSM de Menorca i Gent per Formentera no tenen  representació al
Parlament. Com pot ser que Esquerra Unida amb un 4,5%  tengui diputat si la llei marca el mínim del 5%?

El PSM de Menorca té el seu espai molt consolidat i estan més aprop  del segon diputat que no del primer. I Gent per
Formentera estic  convençut que poden guanyar el diputat a la dreta. En quan a Esquerra  Unida els hi desitjam el
millor resultat, però sincerament pens que es  una formació a la baixa en tot l'Estat.
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18. Biel, per què penses  que la corrupció de l'època Matas-Munar passarà (ja ha passat) més  factura a l'extinta UM i nova
Convergència enlloc de al Partit Popular?

Efectivament UM ha desaparegut per culpa de la corrupció i en canvi  el PP es presenta com si no haguessim romput
un plat mai. Encara esperam  que demanin perdó pels casos de corrupció i que els que han robat  tornin els doblers.

 

19. Quina és l'aposta més important en transport púbic?

Allargar el tren fins a les zones turístiques d'Alcúdia i Cala Rajada  i el tramvia de la badia de Palma, tal i com marca
el Pla Sectorial de  Transport. Hem d'apostar per la diversificació en el transport per fer  compatible l'ús del cotxe
privat amb les diverses modalitats de  transport col·lectiu. Els carrers no poden ser només pels cotxes:  vianants, gent
gran, cotxes d'infants, bicicletes,...

 

20. ¿Cuánto gana un  diputado autonómico?dietas incluidas¿y un presidente del Govern? Qué  propone para acabar con la
sangría que los políticos y todos sus  asesores provocan?

Un diputat cobra un sou diferent en funció de si es portaveu o  diputat ras. Jo cobr com a portaveu parlamentari uns
3.300 euros nets  mensuals (no tenc dietes). El president del Govern cobra uns 70.000  euros anuals, des del meu punt
de vista poc en comparació a les seves  responsabilitats (comparau-lo amb el sou d'un directiu d'empresa, sense  tanta
responsabilitat, que cobren molt més). Conec polítics que guanyen  més a les seves feines que en el seu càrrec públic
(fent més feina en el  càrrec polític). Pel demés els càrrecs d'assessors superfluus s'han  d'eliminar.

 

21. M'agradaria saber si  vostes tènen programa econòmic creible que incentivi sa iniciativa  privada i sa modernització de sa
nostra economica o bé només creuen en  una societat de funcionaris, mestres d'escola i....?

Tenim un bon programa econòmic que ja hem presentat al Cercle  d'Economia i a la Cambra de Comerç amb notable
exit. La setmana que ve  el presentam davant empresaris convocats per això.

 

22. Sr Barceló, me interasría conocer sus propuestas en matria de vivienda VPO para jóvenes. Gracias, Ana

Apostam sobretot pel lloguer d'habitatges públics. Fer bancs  d'habitatges per lloguer. No apostam per noves
promocions immobilìàries,  sobretot ara que hi ha tants de pisos buits. Primer han de sortir tots  aquests pisos buits. A
més amb el lloguer els pisos poden tenir rotació i  no esgotar el seu us en una sola vegada com passa amb els habitatges
en  propietat.

 

23. NOTECALLES.ES ¿estaria  usted dispuesto a contemplar un acuerdo entre todos los partidos  politicos para reducir el
gasto electoral de 2012 a la minima expresion?  (es necesario algo más que una plaza y un megafono para dar un mitin?,  es
mucho lo que se malgasta) Por favor si su respuesta es si le  estariamos muy agradecidos si nos mostrase su apoyo en la
campaña en  facebook STOP despilfarro elecciones 2012 GRACIAS

En aquesta campanya hem reduit el nostre pressupost electoral en  150.000 euros en relació al 2007. Estam fent una
campanya molt austera,  procurant substituir la despesa per originalitat i frescura. Me sembla  bé, per tant, reduir al
màxim el pressupost electoral.
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24. Sr. Barceló, per què creu que el Sr. Bauzá evita un debat públic amb tots els candidats dels diferents partits polítics?

El PP ja va evitar els debats el 2007. Sembla que no volen debatre  les seves idees en públic i confrontant amb els
diversos candidats.  Igualment el candidat del PP a Palma que no ha assistit fins ara a cap  debat. Els emplaçam a
debatre amb noltros i a donar la cara davant els  ciutadans.

 

25. ¿Demolería SOn Espases?¿Qué piensa hacer con el edificio de Gesa?

Noltros apostàvem per fer el nou hospital a son Dureta. Però ara no  tiraria son Espases: una vegada fet hem de
procurar que sigui un gran  hospital i que doni el millor servei. L'edifici de GESA es un edfici protegit que ha de
donar servei als  ciutadans, pot ser un edifici multifuncional.

 

26. mantendra al actual modelo de enseñanza ,todo en catalan

L'actual model garanteix que al final del cicle educatiu els alumnes  dominin les dues llengües. Ara falta incidir més en
el coneixement d'un  idioma extranger.

 

27. Creu possible que algun dia poguem enviar a Madrid un diputat que no sigui del PPSOE? Quines formules té per
aconseguir-ho?

Es absolutament necessari tenir representació de Balears de partits  que no estiguin suspeditats a Madrid (sempre
acaben votant en funció  dels seus interessos partidistes i no en funcio dels ciutadans de les  illes Balears). En Pere
Sampol ho ha demostrat. Estic convençut que les  pròximes eleccions generals poden esser claus per això.

 

28. Podría resumirme los pilares de su programa?Por qué debería votarles a ustedes y no a izquierda unida?

Som una coalició que junta el nacionalisme progressista i  mallorquinista i l'ecosocialisme. Aquells que creuen en
respostes  progressistes a la crisi, en l'economia social i verda i amb el supost a  la innovació, els emprenedors i les
polítiques socials tenen el seu  referent en la nostra coalició.

 

29. El transporte, la  cesta de la compra, la energía... los precios no paran de subir y las  baleares siguen siendo una de las
comunidades con sueldos y pensiones  más bajos ¿cómo piensa remediarlo?

Efectivament, per culpa del mal finançament que patim hem perdut  posicions: la nostra renda per càpita ha baixat
vint punts els darrers  deu anys. A més amb uns preus del cost de la vida més alt i amb els sous  i pensions mes baixos.
Proposam el concert econòmic per disposar de  recursos i priorització de la despesa social i en educació.

 

30. Com explicaria a una  persona de fora quins són els valors de la coalició que representa? En  cas que es governi, a banda
de l'excel·lent gestió que ha desenvolupat  la seva gent, quin full de ruta nacional ofereix per als pobles de les  Illes Balears?

La coalició defensa la transparència i la honestedat, representa des  de l'ecosocialisme fins al mallorquinisme polític, i
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ajunta formacions  polítiques amb voluntat de continuïtat en el temps. Quan governam  desmotram que es pot fer una
bona gestió des de l'esquerra i des del  nacionalisme. I defensam el dret a decidir dels nostres pobles i el  màxim
d'autogovern.

 

31. Sr. Barceló, soy padre  de familia numerosa en paro. La única que trabaja es mi mujer y apenas  gana 800 euros. Me he
presentado varias veces a puestos relacionados con  la administración pero por proto queu quiera llega siempre están 
ocupados ¿acabará con el enchufismo?Qué propone para reducir el paro?  Ayudará a las familias como la mía? Manuel

No se puede consentir el amiguismo y el enchufismo que los partidos  de derechas han practicado históricamente. Ha
de haber igualdad de  oportunidades para todos. Las plazas públicas las han de ganar los mejor  preparados y los
concursos los han de ganar las mejores empresas. Sin  duda. La reducció de l'atur ha de ser i es una de les nostres
màximes  prioritats: formació, suport als emprenedors, diversificació  econòmica,...

 

32. Quina política en matèria de joventut defensau?

Proposam polítiques de joventut integrals, que animin a la  participació, i que resolguin els principals problemes dels
joves:  habitatges, feina, alternatives d'oci, ...El nostre programa de joventut  el podeu consultar a
www.psm-iniciativaverds.cat

Despedida

Hem de partir i ja no puc contestar més preguntes. Em sap greu però  qued a la vostra disposició a través del nostre web,
facebook o blog.  Moltes gràcies a tots i totes per la vostra participació.

 

A través del següent enllaç podeu accedir a la web de El Mundo-Baleares.

http://www.elmundo.es/encuentros/invitados/2011/05/4777/index.html
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Biel Barceló: “la coalició PSM-IV-ExM serà decisiva un cop més
per evitar una majoria del PP”
 

Biel Barceló ha participat aquesta setmana a la ronda d’entrevistes als candidats que la Radio i Televisió de Mallorca ha
organitzat en motiu de les properes eleccions autonòmiques, insulars i municipals.

A continuació podeu visualitzar tota l’entrevista a Televisió de Mallorca.

I a través d’aquest enllaç podeu escoltar l’entrevista a Ona Mallorca.

http://www.rtvmallorca.cat/minisites/eleccions/#entrevistaradio/16374
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Els candidats assisteixen als actes centrals dels pobles de
Mallorca
 

Els candidats al Parlament de les Illes Balears, Biel Barceló i Joan Font, han visitat aquesta setmana molts municipis de
Mallorca per mostrar el seu suport i el del PSM-EN a les candidatures nacionalistes d’arreu de l’illa.

Aquesta setmana Esporles, Maria de la Salut, Campanet, Marratxí, Calvià, Vilafranca, Alaró, Manacor, Andratx, Pollença,
Muro, Pina, Campos, Llubí, Costitx, entre d’altres han celebrat els seus actes centrals amb la presència dels principals
candidat al Parlament i al Consell de Mallorca.

La setmana vinent serà el torn de la resta dels municipis de Mallorca com són Santa Margalida, Sant Joan, Llucmajor, Selva,
Inca, Algaida, Búger, Petra, Santa Maria, Santanyí, Mancor, o Colònia Sant Jordi.
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Font: “La prioritat és la sanitat, la educació i els serveis socials.
Tota la resta haurà d’esperar”
 

  

Joan Font explica en la següent entrevista perquè és important que els votants d’esquerra vagin a votar. “És una qüestió de
convicció. L’èxit de l’esquerra despendrà de si som capaços de mobilitzar els votants en front la dreta i la corrupció que han
protagonitzat PP i UM”.

A través de l’enllaç següent podeu accedir a la web del Diario de Malorca i consutlar l’entrevista completa.
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Joan Font: “Restaurarem el monestir de La Trapa”
 

Els candidats de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa al Consell de Mallorca, Joan Font i Magdalena Palou, s’han
traslladat avui a Andratx per reunir-se amb el candidat del PSM-EN a la batlia del municipi, Joan Manera, i analitzar les
seves necessitats. A més, els candidats han aprofitat per realitzar una visita pel mercat municipal.

“La propera legislatura el Consell de Mallorca ha d’afrontar la restauració del monestir de La Trapa. Proposam un conveni
amb el GOB, propietari dels terrenys, per tal d’iniciar les obres que garanteixin un bon estat de conservació del monestir”.
Joan Font recorda que molts militants del PSM van contribuir a la compra d’aquests terrenys l’any 1980, però avui encara
necessita un impuls perquè el grup ecologista pugui continuar amb les activitats d’investigació, educació ambiental i
excursionisme.  

A més, en Joan Font manifesta la voluntat del Consell per seguir endavant amb la tasca realitzada durant aquesta legislatura
per tal d’obrir tots els camins públics de Mallorca. En el cas d’Andratx, Font així ho ha reiterat als companys de l’agrupació
nacionalista del municipi. “Seguirem fent feina per recuperar i mantenir els camins rurals públics de tota l’illa que romanen
tancats a l’accés dels caminants”.

En el mateix sentit, el candidat a la institució insular ha assegurat que treballarà perquè el consell garanteixi el manteniment
de la Ruta de Pedra en Sec i localitzi i senyalitzi itineraris alternatius.

D’altra banda, Font es compromet a incloure dins el Pla d’obres i serveis del Consell de Mallorca la separació de les aigües
pluvials i fecals als nuclis urbans d’Andratx així com del manteniment de les infraestructures antigues o mal dissenyades.
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Joan Font es compromet a allargar la Ruta de Pedra en Sec fins a
Formentor
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa aposta per continuar la ruta excursionista fins el Port de Pollença fins arribar a
l’extrem del cap de Formentor. El candidat al Consell de Mallorca, Joan Font, s’ha reunit avui amb el candidat del PSM-EN
a la batlia de Pollença, Tomeu Cifre, amb qui ha analitzat la tasca de la institució insular al municipi.

Els dos candidats han aprofitat per realitzat una visita per la Fira del Vi que aquest cap de setmana se celebra a Pollença per
donar suport al sector de l’agricultura local en creixement. Però principalment han coincidit en la necessitat que el Consell de
Mallorca s’impliqui en l’ampliació de la Ruta de Pedra en Sec fins al Cap de Formentor, ja que actualment aquesta ruta
acaba al refugi del Pont Romà.

Es tracta de continuar-la pel camí excursionista fins al Port de Pollença, seguint pels camins públics, principalment el camí
del farer, fins arribar a l’extrem del cap de Formentor, on es pot plantejar un darrer refugi a l’edifici del far.

En la mateixa línia, Joan Font i Tomeu Cifre han coincidit en la necessitat que el Consell col·labori amb l’ajuntament per
finalitzar el nou Pla General i el nou Catàleg de Patrimoni per permetre al municipi la remodelació de les zones urbanes
degradades, com la façana del poble.

Font, a més, s’ha compromès ha millorar el servei actual de recollida selectiva de contenidors així com a estudiar la
possibilitat d’expropiar l’antiga fàbrica de tapissos de Can Morató, un bé catalogat i en estat de ruïna. Un espai, aquest, que
podria servir a l’ajuntament per donar serveis a les associacions del municipi a la vegada que suposaria recuperar un edifici
emblemàtic que està a punt d’esbucar-se.  
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Joan Font es compromet a col·laborar en la potenciació dels
valors naturals i culturals per revitalitzar l'economia
 

El candidat de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa al Consell de Mallorca, Joan Font, han visitat aquest dijous el mercat
de Llucmajor junt amb la candidata nacionalista a la batlia del municipi, Joana Lluïsa Mascaró. Una trobada que els candidats
han aprofitat per analitzar les necessitats del municipi vers la institució insular.

Joan Font ha recordat la importància que suposarà el centre internacional de fotografia Toni Catany i assumeix el repte de
maximitzar totes les seves possibilitats per situar Llucmajor com a referència internacional en cultura  fotografia.

En aquest sentit, Mascaró i Font coincideixen en què, amés d’incrementar les col·laboracions en matèria de serveis socials,
joventut i esports, és necessari contribuir a potenciar els valors culturals, patrimonials i naturals del municipi per
revitalitzar-ne l’economia local i millorar l’oferta cultural de Llucmajor. Per això, confien incrementar la col·laboració entre
el Consell i l’Ajuntament perquè el municipi de Llucmajor pugui comptar amb una oferta d’activitats culturals, d’oci i de
natura que es mereix.

 

page 26 / 32



NÃºmero 55: Divendres, 13 de Maig de 2011

Joan Font: “La restauració del patrimoni és una oportunitat per
crear llocs de feina”
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa realitza visites als principals municipis de Mallorca. En aquesta ocasió, els candidats al Consell de
Mallorca, Joan Font i Magdalena Palou, s’han traslladat a Sóller per reunir-se amb la candidata a la batlia de Progressistes per Sóller,

Catalina Esteva.

Font i Palou s’han compromès amb la candidatura municipal, integrada pel PSM-EN, IniciativaVerds i persones independents, a impulsar des
del Consell de Mallorca un increment de les ajudes per a restaurar el patrimoni públic i privat com a fonament per crear llocs de feina. “Però

també per desestacionalitzar el turisme i posar en valor els atractius de tots els municipis de Mallorca”. 

En el cas concret de Sóller, el candidat nacionalista i ecosocialista ha posat com a exemple el teatre de La Defensora que necessita una

important rehabilitació, o la Casa de la Lluna en greu perill de degradació. 

D’altra banda, la coalició PSM-IV-ExM al Consell de Mallorca assumeix la reivindicació de la candidatura municipal per tal de recuperar i
mantenir tots els camins rurals públics. “Després de l’aprovació definitiva del catàleg de camins públics, el Consell potenciarà el turisme de

senderisme tan característic de Sóller”. 
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“Impulsarem la restauració i la senyalització de la murada i el
centre històric d’Alcúdia”
 

La coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa es presenta a la presidència del Consell de Mallorca amb un líder com en Joan Font,
que coneix de primera mà les necessitats dels municipis de l’illa. Avui el candidat a la Presidència de la institució insular ha
visitat Alcúdia per reunir-se amb la candidata a la batlia, Carme Garca, i analitzar les principals preocupacions dels
alcudiencs.

Font ha aprofitat la seva visita a Alcúdia per realitzar un recorregut pel mercat municipal junt amb Carme Garcia i altres
membres de la candidatura PSM-IniciativaVerds.

El candidat al Consell de Mallorca s’ha compromès a impulsar la restauració, la senyalització i museïtzació del centre
històric d’Alcúdia per posar en valor el patrimoni de la murada i el casc antic. Així mateix, Font es compromet a donar el
màxim suport al Consorci de la ciutat romana de Pol·lèntia en les seves activitats, sobretot per finalitzar les excavacions i
potenciar el gran valor patrimonial d’aquest indret de Mallorca.

D’altra banda, tant Font com Garcia han coincidit en la necessitat d’eliminar amb urgència totes les barreres arquitectòniques
de tots els edificis públics del municipi a través del Pla d’obres i serveis del Consell de Mallorca.
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Joan Font participa al debat de TVM entre els candidats al
Consell de Mallorca
 

  

Joan Font, el candidat de PSM-IniciativaVerds-Entesa ha participat aquest dimecres en un debat a Televisió de Mallorca amb
la resta de candidates al Consell de Mallorca.
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Sampol demana que es retiri a Barak Obama el Premi Nobel de
la Pau 
 

El senador del PSM-Entesa Nacionalista, Pere Sampol, ha registrat una moció al Senat perquè la Cambra Alta sol·liciti al
Comitè Nobel Noruec la retirada del Premi Nobel de la Pau al president dels Estats Units, Barak Obama, "per haver infringit
nombrosos articles de la Declaració Universal dels Drets Humans, haver infringit l'ordenament jurídic internacional, haver
ordenat la pràctica de la tortura i l'assassinat i haver realitzat apologia de la tortura i l'assassinat polític".

Sampol argumenta que Obama va ordenar l'assassinat del líder de l'organització terrorista Al Qaeda, Osama Bin Laden, sense
haver intentat prèviament la seva detenció i posada a disposició judicial, i que la localització de Bin Laden s'hauria produït
"gràcies a la tortura a què va ser sotmès durant 183 dies" un membre de d'Al Qaeda utilitzant el mètode de l'asfíxia. A més, el
senador esmenta informacions facilitades pel Govern dels EUA segons les quals Bin Laden, en el moment del seu assassinat,
estava desarmat.

Segons el senador nacionalista, aquesta actuació del Govern de Barak Obama ha infringit, com a mínim, els articles 3, 5, 8,
10, 11.1, 28 i 30 de la Declaració Universal dels Drets Humans. I explica que, segons l'organització dels Premis Nobel, el
Premi Nobel de la Pau s'atorga “a la persona que hagi treballat més o millor a favor de la fraternitat entre les nacions,
l'abolició o reducció dels exèrcits existents i la celebració i promoció de processos de pau".

Pere  Sampol afirma que "amb aquests actes s'està traspassant una línia molt perillosa, que separa la civilització de la
barbàrie; és la línia que legitima el sistema democràtic i protegeix a les persones dels abusos dels governants. Amb aquests
actes es posa en perill la Democràcia i s'abomina del llegat de grans lluitadors per la Pau i els Drets Humans, com Ghandi,
Luther King o Nelson Mandela".
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El PSM-EN felicita el Scottish National Party per la seva majoria
absoluta a Escòcia
 

El PSM-EN saluda l’èxit històric del partit nacionalista escocès SNP que ha obtingut la majoria absoluta al parlament del seu
país. La victòria ha estat aclaparadora: 69 diputats front a 35 dels laboristes i només 15 dels conservadors (5 els liberals i 2 els
verds).

 

El PSM també destaca la reacció immediata de David Cameron anunciant el seu respecte absolut a la possibilitat que Escòcia
convoqui un referèndum per a la independència, un referèndum que el líder escocès Alex Salmond anuncia per a l’any 2016.
El PSM compara la reacció del govern britànic amb la bel·ligerància anticonsultes populars de PP i PSOE; i posen l’exemple
recent del recurs contra la llei de consultes populars catalana. El PSM aprofita per reivindicar el text de la Llei de Consultes
Populars a les Illes Balears que va entrar al Parlament i el seu compromís amb el dret a decidir de les Illes Balears. 

 

Per altra banda, el PSM destaca que l’SNP ha assolit una victòria que no havien pronosticat les enquestes (al revés, preveien
una caiguda en una quinzena de punts) i valoren la seva gran campanya online i, en general, l’apropament als votants i
activistes.

 

Igual que PSM-IV-ExM, els escocesos nacionalistes duien al seu programa propostes de solució a la crisi des de l’òptica de
l’esquerra, amb l’aposta per a la transparència i mecanismes de participació ciutadana reals, amb consultes vinculants, la
garantia del dret a decidir, l’aposta per serveis públics i la defensa de l’estat del benestar gestionat i garantit per les
institucions d’autogovern.

 

L’SNP té dos eurodiputats i coincideix amb el PSM-EN en el partit europeu Aliança Lliure Europea.
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